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מאת: אורה קורן17:1515.06.2017

ההסתדרות מגבה את חיפה כימקלים:
"לאשר הגעת אניות אמוניה קטנות - או

שננקוט בצעדים"
ניסנקורן מזהיר ממאבק חריף בשיתוף פוליטיקאים בדרום, בעוד שבעיריית

חיפה טוענים שהפתרון מסוכן ביטחונית

הוויכוח סביב פתרון משבר מכל האמוניה של חברת חיפה כימיקלים מתלהט, לקראת
אפשרות שיגיע לדיון בממשלה ביום א' הקרוב. במשרדי הממשלה אמנם אמרו היום כי

הצעת ההחלטה בנושא לא הושלמה, ולכן לא תעלה לדיון, אולם הצדדים נערכים להשפיע
על הממשלה - בהנחה שבכל זאת תתיחס לסוגייה בישיבתה הקרובה.

יו"ר ההסתדרות אבי ניסנקורן התגייס היום לטובת חיפה כימיקלים, שהציעה את הפתרון
שאימץ המשרד להגנת הסביבה למשבר. על פי ההצעה, בטווח המיידי יורשו אוניות
אמוניה קטנות להגיע למפרץ חיפה ולהזרים אמוניה בצנרת ישירות למפעל. המשרד
להגנת הסביבה הודיע באחרונה, כי מצא את החלופה בטיחותית ואימץ אותה כפתרון
לטווח המיידי לתעשיית הדשנים. עם זאת, בעיריית חיפה טוענים שהפתרון מסוכן

ביטחונית, כיוון שהוא חושף את אוניות האמוניה שיעגנו זמן ממושך בנמל ואת הצנרת
הלא ממוגנת למתקפת טרור.

ניסנקורן אמר היום כי "ללא אימוץ מיידי של פתרון הביניים שמונח כבר על שולחן
הממשלה ומייצר את האיזונים הדרושים, הדרום ניצב בפני משבר עמוק ואנו לא ניתן לזה

לקרות". בדבריו התייחס לסכנת הפיטורים המרחפת מעל מאות עובדי המפעל בדרום,
המושבת מזה כשלושה חודשים בשל מחסור באמוניה. שאר החברות במשק, הצורכות
אמוניה בכמויות קטנות יחסית, נערכות לחלופות - וחלקן אף עבר להשתמש באוראה,

שהיא חלופה זולה יותר.
לדברי ניסנקורן, תוכנית הפעולה של ההסתדרות כוללת צעדי סולידריות ופעילויות מחאה

בהיקף נרחב. "הממשלה חייבת לקבל החלטה אמיצה שלא רק תציל את התעשייה
המקומית, אלא תאפשר למקבלי ההחלטות להסתכל בעיני תושבי הנגב ולהגיד שחבריה

עשו את כל הנדרש כדי להציל את מקור פרנסתם", אמר ניסנקורן. "המאבק כאן הוא
מאבק על הבית ועל הפנים החברתיות של מדינת ישראל, ואנו לא נרפה עד שלא תגיע

בשורה אמיתית. ההסתדרות לא תעמוד מנגד נוכח הפגיעה החמורה בתעשייה המקומית
והפקרת רבבות העובדים. אנו נצא למאבק חריף בשיתוף עם ערי הדרום, תוך קיום

צעדים ארגוניים ופעילויות מחאה בהיקף נרחב". 
יונה יהב ראש עיריית חיפה, המתנגד לחלופה משיקולי ביטחון, אמר בתגובה כי תוכנית
בעלת איזונים ליבוא אמוניה כוללת הגעת איזוטנקים (מיכלים קטנים יחסית) לנמל אשדוד

שישמשו את המפעל בדרום. לדבריו, הוא ימשיך לדאוג לביטחונם של תושבי חיפה
והסביבה.

ראש עיריית דימונה ויושב ראש פורום ערי הפיתוח והפריפריה במרכז השלטון המקומי,

 

http://www.themarker.com/misc/writers/1.430


15/06/17, 23:08

Page 2 of 2http://www.themarker.com/misc/article-print-page/1.4176823

בני ביטון, אמר כי "אי אפשר להפקיר את העובדים על משפחותיהם, תוך חיסול תעשייה
שלמה בישראל. מדובר בסכנה חברתית עם תרחיש אכזרי ובלתי נתפס. חשוב להזכיר כי

הפתרון למשבר הזה נמצא בידיהם של חברי הממשלה והם חייבים לנהוג באחריות".
בחיפה כימיקלים כ-800 עובדים ישירים. עם זאת, ראש המועצה המקומית ירוחם, מיכאל

ביטון, אמר כי "ללא פתרון למשבר - אנו מדברים על אובדן הכנסה מיידי של כ-5,000
עובדים, והנפת חרב הפיטורים מעל ראשיהם של למעלה מ-10,000 עובדים נוספים

המשתייכים למעגל השני".


